
Referat af ældrerådsmøde den 11. marts 2024 kl. 9.30 – 12.00 Guldborgsund Kommune 

Udeblev: Erik 
Deltagere :Inge – Lise, Jane, Birgit, Conny, Jan, Lars, Bent, Bjarne, Ebbe og Peter 

1. Godkendelse af dagsorden.  
    Tilføjelse pkt. 3 c, 3 d og 3 e. 
    Godkendt 
 
2. Godkendelse af referat fra 12. februar 2024 
    Godkendt 

3. Orientering samt beslutninger om ikke afsluttede sager. 

a) Stadig intet svar fra Georg Klitmøller med forespørgsel om deltagelse i et åbent fællesmøde 
for kommunens borgere i 2024. 
Der følges op senere i dag.  
 

b) Respons på temamødet i regionsældrerådet 22. februar. Lars, Bent og Inge Lise 
Udmærket møde med gode emner – referat er udsendt. Der blev bl.a. drøftet planer for 
hvordan det kunne organiseres ved behandling i eget hjem. Der var indlæg om konkrete 
muligheder for anvendelse af ny teknisk.  

c) Temamøde i Danske Ældreråd vedr. demens 

d) Møde i fælleskøkkenet.  
Der er igangsat en brugerundersøgelse, som udsendes til repræsentanter for alle 
interessenter. Der forventes et underskud på ca. 3 mill. mod tidligere estimat på 1,5 mill. Der 
er en stigning i kunder til fritvalgsområdet.  

e) Møde i FU i Regionsældrerådet den 8. marts. Referat er udsendt. Bent 
Temamøde 22. feb. blev drøftet. Der er møde igen den 23. april 2024. Regionen vil gerne 
deltage i en stand på seniorfestival. Ringsted Ældreråd har henvendt sig kommunen for at få 
en bedre lægevagtsdækning. PIO’s fællesmøde blev aflyst, idet der var tilfælde, hvor der ikke 
blev dækket transport.  

f) Der blev tidligere drøftet et besøg på SOSU skolen. Ældrerådet vil gerne arrangere et besøg 
sidst på året. Der arbejdes på en aftale evt. i forbindelse med et ældrerådsmøde.  

 4. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

a) Facebook Lars. 
 

b) Teknik, Klima og Miljø samt Trafiksikkerhedsråd - Conny og Lars. 
Der blev stille spørgsmål om tages hensyn til psykiske syge i forbindelse med tilgængelighed. 
  

c) Økonomi og budgetter- Bent 
 

 
d) Socialsektoren: Conny 

 
e) Fagudvalg: Alle.  

  
f) Økonomi ved kasserer - Conny Krog. 

 
 5. Eventuelt. 
     Ældrerådet er informeret om kontakt til ledere.  



Møde fra kl. 11-12 med Udvalget for Ældre og Omsorg:  

6. Formand Johannes Kristensen, næstformand Kathrine Brønnes, centerchef for Sundhed og 
Omsorg Marianne Søgaard Hansen. 

a) Velkommen til Johannes Kristensen samt præsentation af ældrerådet. 
 

b) §17 udvalg, stk. 4 vedrørende ældreområdet, hvornår sker det? 
Der kommer lidt info i eftermiddagens møde. Der har været et møde i udvalget.  
  

c) Hvordan bliver Ældrerådet indtænkt i det nye valgsystem ved næste valg? 
Ældrerådet undersøger indledningsvis selv.  
 

d) Marianne: Har kommunen en oversigt over vold i ældreplejen? 
Kommunen har en registrering over hændelser. Der er fokus på området og en 
vurdering af hvad der kan / skal gøres. 

 
e) Hvorledes aflønnes ungarbejderne på vores plejehjem?  

Der er ca. 40 ungarbejder, som er ansat efter aftaler med FOA.  
 

f) Der blev drøftet muligheder i forbindelse med den kommende ældrelov. 
 

g) Der blev spurgt til demenskoordinatorer og det blev oplyst, at der pt. er 6 koordinatorer.  
 

h) I de åbne aktiviteter mangler der inventar.  
Der arrangeres et møde og aftales nærmere om anvendelse og hvad der skal være.  

 

i) Der mangler stadig den endelige tilbagemelding vedr. mulighed for busafhentning i 
forbindelse med aktiviteter i Væggerløse.  
Sagen er under behandling i kommunen og der forventes en snarlig tilbagemelding.  
 

7. Næste møde 15. april 2024.  

Mødet afsluttet.  
 

 

Peter Müller 
referent 
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